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‘Euthanasie is geen recht van de patiënt'

donderdag 18 april 2013, 03u00

Interview - Benoit Beuselinck is tegen uitbreiding euthanasiewet

BRUSSEL - Een paar tientallen professoren, artsen, juristen en andere burgers willen de
uitbreiding van de euthanasiewet tegenhouden. Onder hen veel Franstaligen.

Een veertigtal mensen, onder wie driekwart uit Franstalig België, start met een
protestbeweging tegen de uitbreiding van de euthanasiewet. Onder hen de Grote Rabbijn en
de imam van Brussel, René Stockman van de Broeders van Liefde, Fernand Keuleneer,
advocaat van de Belgische bisschoppen, en diverse medewerkers van de katholieke
universiteiten van Leuven en Louvain-la-Neuve. Het initiatief heet Euthanasie STOP en roept
burgers op om zich bij hen aan te sluiten.

De Leuvense oncoloog Benoit Beuselinck legt uit wat de bedoeling is.

‘In de eerste plaats willen we laten horen dat we tegen de uitbreiding van de euthanasiewet
naar minderjarigen en dementerenden zijn. Het is moeilijk om die stem te laten horen in de
media of bij politici, vandaar dit initiatief.'

Ik heb de indruk dat u ook niet echt blij bent met de huidige wet.

‘Voor mij persoonlijk is het verschil tussen euthanasie op een dementerende en euthanasie bij
een vergevorderde terminale patiënt inderdaad niet zo groot. Ik heb bij allebei fundamentele
vragen. Ik veronderstel dat er nog deelnemers zijn die er zo over denken.'

Is de groep religieus geïnspireerd?

‘Het zijn mensen met verschillende achtergronden. Ik zou hopen dat de bisschoppen dit
initiatief steunen. Dat zou het meest logische zijn. Maar de argumenten tegen euthanasie
overstijgen de religieuze context. Ikzelf sluit mij vooral aan door de ervaringen die ik opdoe als
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arts.'

Wat bedoelt u daarmee?

‘Tien jaar geleden werd de wet ingevoerd voor zeldzame noodsituaties. Nu zien veel mensen
euthanasie als een onderdeel van het normale pakket aan zorg dat men kan krijgen. Zo'n
vraag beantwoord je niet in vijf minuten. Wij moeten daar veel tijd voor uittrekken. Als vier
patiënten in een week die vraag stellen, heeft dat een ernstige impact op de zorg aan andere
patiënten.'

Als u het zelf niet wilt doen, kunt u toch doorverwijzen?

‘Doorverwijzen is voor mij een vorm van meewerken. Hopelijk komt er dus geen
doorverwijsplicht. Euthanasie is per slot geen recht van de patiënt. Dat is een van de vele
misverstanden die errond bestaan.'

Vindt u dat euthanasie aan artsen wordt opgedrongen?

‘De vraag is verschoven van noodsituaties naar mensen die het leven moe zijn. Ik vind niet dat
het onze taak is om metafysische vragen over de zin van het leven van onze medeburgers op
te lossen, zeker niet als die oplossing bestaat uit een daad die ingaat tegen ons geweten. Ik
vind dat ik ons beroep van arts daartegen moet beschermen. Ook bestaat er nog veel
verwarring over: laatst weigerde een bejaarde patiënt om naar een palliatieve afdeling te
worden gebracht. Hij dacht dat euthanasie hem daar zou worden opgedrongen.'

U kunt uitleggen dat dat niet zo is.

‘Ja, maar ondertussen is het fundamentele vertrouwen tussen arts en patiënt wel geschonden.'

online www.euthanasiestop.be

Van onze redactrice Veerle Beel


